
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Bestyrelsesmøde torsdag d. 29.8.2019 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne Holstein 
Ipsen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Lene Holme Møller-Madsen, Anne-Mette Schou 
Hansen (medarb.), Mette Bach (medarb.), Rikke Jensen (medarb.), (elevrep.), (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Anne-Mette, Rubi, Birgit, Jakob, Morten 
Mødested: Børnehuset 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, da der kun er lidt let forplejning i pausen..  

Dagsorden 
Ordstyrer:  
Pkt. 1 Underskrive referat Underskrives af referat.  5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Dagsordenen godkendt. B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Opfølgning på økonomi: 
Vi forventer et underskud ift. skolens budget. Vi ved ikke helt 
hvor det ender. Vi har effektueret et indkøbsstop og vedr. 
ture, der koster penge. Derudover kommer der ikke en 
barselsvikar for SML, når hun går fra, og en ny 
matematiklærer, vi søger, bliver ansat på 80 %. 
 
Tilsynstid i SFO:  
3 dage om ugen slutter skoledagen kl. 13.15 i indskolingen. 
Skolen skal tilbyde tilsyn for de elever, der ikke kan komme 
hjem indtil bussen kører kl. 14. Vi starter SFO-tiden og -
aktiviteterne op tidligere.  
 
”Vi er professionelle”:  
Intern overskrift for både daginstitution og skole. Er en 
forlængelse af det arbejde, der har været med den fælles 
vision. Overskriften gennemsyrer arbejdet med alt fra de 
inkluderende læringsfællesskaber, forældresamarbejde osv. 
 
ICDP 
I forlængelse af overskriften ”vi er professionelle”, har vi lige 
skudt ICDP-kursus i gang for hele indskolingens personale. 
ICDP har fokus på den professionelles relationsarbejde med 
barnet. I den forbindelse skal der filmes. Filmklippende 
bruges til supervision vedr. de professionelles praksis, og 
der er indhentet tilladelse hos forældrene. 
 
Aula er udskudt til uge 43.  
Smugkig evt. på vores kommende hjemmeside 
aadalsskolen.aula.dk. 
 
Liv i Ådalen: 
Bluesfest på lørdag. Vi håber på stor tilslutning. Sig det 
gerne til 5 i kender og kom og støt op. 
Vi ønsker et aktivitetshus til Ådalen. Vi har fået mange 
interessetilkendegivelser. Vi vil stadig gerne have mere fat i 
de unge. 
 
Ansøgning om fritagelse fra de nationale tests: 
Er ikke gået igennem. Vi fortsætter som tidligere indtil 
evalueringen foreligger. 

 
Den kommunale budgetproces er udskudt.  
Næste bestyrelsesmøde foreslås flyttet til tirsdag d. 1.10.: 

O 25 min. 



Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Vedtaget (Mette deltager ikke) 
 
Ændrede regler vedr. ulovligt fravær fra skole: 
Betyder at forældre kan trækkes i børnebidrag, hvis barnet i 
et kvartal har over 15% ulovligt fravær. Det er 
kommunalbestyrelsens beslutning. 
 
Personalenyt børnehuset:, Rikke V. er stoppet og vi har 
ansat Helle og Louise som pædagoger og Emma som 
medhjælper. 
 
Ny suppleant: Lene Holme Møller-Madsen bliver fuldgyldigt 
medlem, da Birgit træder ud af bestyrelsen. 
 
Børnehus: 
Der er sensommerfest i morgen. Kagekonkurrencen; Det er 
svært med temaet leg og læring. Der er kommet nyt tagpap 
på pavillon-delen. Vi skal have en hytte. 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Der har endnu ikke været afholdt elevrådsmøde i dette 
skoleår.  

O 10 min. 

Pkt. 5 Evaluering af bestyrelsens 
arbejde – fortsat drøftelse. 
Fra sidste møde: Vi vil gerne 
prioritere børnehuset højere. 
Vi kunne tale om, hvad der 
samler os, og hvor vi er 
forskellige. Vi kan holde flere 
temamøder. 
 
Vi holder igen nogle af 
møderne i børnehuset 
fremover.  
 
Vi tager punktet op igen på 
første møde efter 
sommerferien. 
 
Hvordan vil bestyrelsen gerne 
afholde møderne? 
 
Hvordan skaber vi 
tilstrækkelig plads til 
børnehusets arbejde på 
bestyrelsesmøderne? 

Forældreråd i børnehuset: Skal det være 
bestyrelsesmedlemmer? Eller skal det være forældre som 
ikke sidder i bestyrelsen? 
Måske 3-4 stk. og evt. en medarbejder i børnehuset. De 
kunne arrangere forældrekaffe, sociale arrangementer osv. 
Skulle man holde en generelforsamling for børnehusets 
forældre.  
Carsten indkalder Susanne og en medarbejder. Så kan de 
drøfte hvordan de får inddraget de andre forældre. 
 
Tilkendegivelser vedr. mødeform og indhold bordet rundt: 
Jeg savner møder, hvor vi kommer længere. Kunne noget 
sendes ud pr. mail. Mere opdeling og lidt mere flow. 
 
Der er ting udefra, som griber ind. Vi kan godt være lidt 
skarpere.  
Der har lige været valg. Vi er nye, og når vi kommer længere 
i skoleåret er der nok ikke så mange ting udefra.  
Godt med årshjul. Jeg savner flow eller momentum. 
Jeg kunne godt tænke mig temamøder uden pkt. siden sidst 
 
Aftaler: 
Det skal være en del af dagsordenen at formen er tænkt ind. 
Opdeling, små drøftelser, walk and talk osv.  
Vi kunne sætte et tema på hver gang a 1 time.  
Orientering kunne også være kortere kan evt. skrives ud. 
Beslutning/drøftelse/orienteringspunkter italesættes. 
Næste gang prøver vi at have budget og tema på 
dagsordenen - ikke andet medmindre noget er absolut 
nødvendigt. 

D
/
B 

20 min. 

Pkt. 6 Arbejdet med at skabe 
trivsel og gode 
fællesskaber for alle.  
Status på arbejdet hidtil og 
ønske om en fælles rød tråd i 
arbejdet fra vuggestue til 9. 
klasse. 
 
Hvordan kan forældrene 
understøtte gode 

Vi fik et kort rids af intentionen omkring 
forældresamarbejdet. Vi drøftede forslag til 
forældresamarbejdet i to grupper.  
 
Carsten og Maibritt tager drøftelserne med og kommer med 
en opsummering til et af de næste møder. 

D 35 min. 
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fællesskaber for 
børnene/eleverne?  
 
Hvilke rammer skal der være 
omkring forældre-
samarbejdet? 
 
Opfølgning på forældretiltag i 
børnehuset. 
 
Princip for skole-
hjemsamarbejde er vedlagt. 

Pkt. 7 Deltagelse i forældremøder. 
Bestyrelsen plejer at deltage 
på første forældremøde for at 
give lidt indsigt i bestyrelsens 
arbejde. Hvem kan deltage? 

Indskoling d. 5.9. Bjarke  
Mellemtrin: d. 27.8. Rubi 
7. årgang: d. 24.9. Jesper 
8. årgang: d. 30.9. ? 
9. årgang: d. 16.9. ? 

B 5 min. 

Pause 15 min. 

Pkt. 7 Evaluering af 
årsberetningsmøde. 
Skal vi arbejde videre med et 
lignende møde næste år? 

Forslag: 
Vi havde et godt møde. Det var umagen hver. Der var en 
god dialog, selvom der ikke var mange. Ulempe: Der var 
ikke et skriftligt referat. 
 
Konklusion: vi vil gerne have et lignende møde til næste år. 
Formen tager vi op, når tiden nærmer sig. Kombineret med 
trivsel, tema el lignende.  
 

 10 min. 

Pkt. 8 Ønske fra skolen om omlagt 
undervisning d. 3. januar 
for 4.-9. årgang.  
Skolen ønsker at høre 
bestyrelsens holdning til 
muligheden for at omlægge 
undervisningen til en lørdag 
eller nogle andre dage. 

Bestyrelsen støtter forslaget.  O
/
B 

10 min. 

Pkt. 9 Tilretning af Princip for 
lejrskoler. 
Skolen har et ønske om at 
flytte lejrskolen på 5. årgang 
til 6. årgang, så den bedre 
understøtter vores 
afdelingsstruktur.  
Princippet er vedlagt som 
bilag. 

Punktet udsættes  D
/
B 

5 min. 

Pkt. 10 Høringssvar vedr. 
evaluering af 
digitaliseringsstrategi – 1:1 
iPad-løsning.  
Der er høringsfrist d. 30.8., så 
vær gerne godt forberedt. 
Beslutning om høringssvar, 
og hvem der skriver det. Tre 
bilag (resumé kan læses, hvis 
tiden er knap). 

Punkter til et høringsvar: 
Bestyrelsen ønsker ikke at lave et høringssvar. 

D
/
B 

15 min. 

Pkt. 11 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Et forældrepar har henvendt sig og bedt bestyrelsen drøfte 
skolens retningslinjer i forhold til elever med 
ordblindevanskelgheder.  
 
Vi kan ikke drøfte de elementer i henvendelsen, som knytter 

O 10 min. 
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sig op på enkeltsager. Retningslinjerne medtages til næste 
gang. Det diskuteres på næste møde. 
 

Pkt. 12 Punkter til kommende 
møder 

 Princip for skolehjemsamarbejde tænkes sammen med 
Aula 

 Aula-implementering er et fast punkt frem til nytår 

 Overgange 

 Sprogvurdering 

 Fremtidens kompetencer, praksiseksempler, besøg 

 Princip for SFO tages op i november ´19  

 Facebook (tages op halvårligt) 

 Tilretning af Princip for lejrskoler. 

 Forældresamarbejde opsamling 

 Retningslinjer vedr. ordblindevanskeligheder 

B 5 min. 

Pkt. 12 Evt. Birgit ønsker at træde ud af bestyrelsen. Lene Holme Møller-
Madsen er suppleant. Hun vil gerne være fuldbyrdet 
medlem. 

 5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 
 


